

Møde den: 13.03.2017 kl. 10-12
1445-031 (vært: Anne)
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere: Eva Kvistgaard Arent (ST/Ordfører), Jesper Sølund Hansen (AR), Lisette Prins (HE), Jesper Qvistgaard (Aarhus BSS) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Afbud: Birgitte Castenskjold Viborg (ASE) og Anne Christine Teglborg (AU UDD)

Dato: 14-03-2018
 Ref: EHL

Side 1/4

Punkt 1	Status: Information til de studerende om medarbejderlockout og de mulige konsekvenser heraf
Beskrivelse	v/Eva Der er allerede sat nogle skibe i søen, men vi tager en status på, hvor langt vi er nået, og hvad der videre skal gøres.
Referat	Der er lagt en nyhed på studieportalerne, der orienterer de studerende om lockoutvarslet. Budskabet er, at de studerende skal følge deres studieprogrammer planmæssigt, indtil de hører nærmere. Teksten var forfattet af VEST i samarbejde med Presseenheden og HR. Båndet følger udviklingen tæt, og Esben koordinerer i forhold til Presseenheden. VEST bidrager med at formidle beslutninger, der påvirker de studerende, til de studerende. Beslutningskompetencen ift. hvordan de studerende er stillet, og hvordan de skal forholde sig, bringes videre til LGU.

Punkt 2	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt. <ul style="list-style-type: none"> • Opfølgning fra arbejdsgruppemøde om chikane/mobning/diskriminering. Lisette og Eva sidder i den gruppe og kan give en status. • Status på henvendelsesrapport 2017
Referat	<ul style="list-style-type: none"> • Eva og Lisette havde et udkast med retningslinjer klar til gennemsyn, som Studenterrådet allerede har nikked

	<p>til. Teksten skal publiceres snarest, da der er stort fokus på emnet. Båndet sagde OK til, at studievejledningen er stedet hvor man henvender sig i tilfælde af mobning, chikane eller diskrimination.</p> <p>Det blev påpeget, at teksten i for høj grad refererer til et dagsaktuel tema (studiemiljøundersøgelse) i stedet for at signalere, at der er tale om en generel hjælp. Derudover er det vigtigt at opfordre de studerende til at tage ansvar for hinanden og tale med de parter, der måtte føle sig berørt. Båndet var enige om, at en workshop for de faste vejledere om, hvordan man håndterer denne type henvendelser, kunne være på sin plads. Eva laver omskrivninger ud fra snakken.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Esben spurgte om tilladelse til at udskyde fremlæggelse af henvendelsesrapport til 10. april. Det havde båndet ingen indvendinger imod. Båndet får rapporten til genemsyn i næste uge.
--	---

Punkt 3	Opfølgning: Ny persondataforordning
<p>Beskrivelse</p>	<p>v/Eva</p> <p>I forlængelse af Bente Lynges besøg på forrige møde tager vi et kig på vores respektive praksisser, og hvordan vi sikrer overgangen til den nye forordning.</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Hvornår og hvordan gemmer vi mails – hvilke konsekvenser har det, hvis vi sletter dem? 2. Hvordan sikrer vi, at vi kan slette info om personer, hvis det bliver forespurgt – hvis vi gemmer mails. 3. Hvis nogen tager notater af samtaler til eget brug som hukommelse, hvor der er samtaleforløb. Hvor gemmes disse data? 4. Hvordan sikrer vi at den praksis, vi får lagt bliver overholdt hos alle SSV'er – skal vi have procedurer for påmindelser eller andet? 5. Andet vi skal tage højde for?
<p>Referat</p>	<p>Båndet diskuterede hensigtsmæssigheden af at komme på Workzone. Den generelle vurdering var dog, at vi hellere vil indarbejde en slettepraksis i omgangen med mails. Det blev imidlertid indvendt, at dette er problematisk i det tilfælde, at vi får en sag på halsen, uden at vi kan dokumentere korrespondancen. Båndet henstillede til, at man i så fald laver et notat</p>

	<p>som dokumentation af det oplevede. Notat lægges da i en sikker mappe. SSV skal oplæres i samme praksis.</p> <p>Afdelingerne laver lokale introduktioner til de nye retningslinjer.</p>
--	---

Punkt 4	Status: AU Helpline
Beskrivelse	<p>V/Esben</p> <p>Esben giver en kort status på projektet. Derudover efterspørger AU Helpline et præsentationsafsnit om AU's vejlednings tilbud til deres manual og et 10-15 minutters oplæg til deres oplæringsforløb. Det tager vi også en snak om.</p>
Referat	<p>Esben berettede, at AU Helpline er ved at blive indkvarteret hos Studenterrådet, og derudover er de forsikringsmæssige og juridiske spørgsmål ved at blive afklaret.</p> <p>Esben blev betroet at skrive et afsnit til AU Helplines frivillig-manual.</p> <p>Jesper S meldte sig til at holde oplæg på et af oplæringsmodulerne.</p>

Punkt 5	Forespørgsel om besøg fra Norge
Beskrivelse	<p>v/Jesper Q</p> <p>6 rådgiver/vejledere fra Sandefjord i Norge skal på tur til Aarhus og Herning over et par dage i maj og vil bl.a. gerne besøge AU. Vi ser på henvendelsen sammen.</p>
Referat	<p>Båndet besluttede at takke nej til besøget dels ud fra ressourcensyn og forespørgslens meget generelle karakter</p>

Punkt 7	Evt. (10 min)
Beskrivelse	<p>Bordet rundt.</p>

Referat	Et muligt diskussionsemne blev bragt op under den afsluttende bordet rundt: Hvordan griber vi procesoptimering an i vores afdelinger? Det sætter vi på dagsordenen på et kommende møde.
---------	---

Kommende dagsordenspunkter:

Seminar med UFU

Krisehjælp til de studerende

Præsentation af henvendelsesrapport for 2017

Kommende møder:

Dato	Tid	Sted
22.03.2018	10-12	1443-413
10.04.2018	10-12	Navitas (Birgitte)

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.